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Luettelo osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan 3.8. - 7.9.2020 annetuista mielipiteistä / 072500, 
74. Havukoski, Koivukylän kaavarunko  

Mielipiteitä saatiin 10 kpl. 
 

 
Mielipiteen antaja 
 

 
Mielipide Vastine 

 
NRO 1 
Turvallisuus- ja 
kemikaalivirasto 
(TUKES) 
12.8.2020 

Kaava-alueen eteläpuolella, 
noin 100 metrin  
päässä, sijaitsee Vantaan 
Energian Koivukylän 
lämpökeskus. Kohteessa 
käsitellään ja varastoidaan 
vaarallisia kemikaaleja 
laajamittaisesti ja laitos on 
velvollinen laatimaan 
toiminnastaan 
toimintaperiaateasiakirjan.  
Lämpökeskuksen 
onnettomuuksien 
aiheuttamat vaarat on syytä 
ottaa huomioon 
kaavarunkotyön 
jatkosuunnitellussa. 

Varsinaisessa 
kaavarunkotyössä ei ole 
ehdotuksia alueelle. Asia 
huomioidaan 
asemakaavamuutosvaiheessa. 

 
NRO 2 
Helsingin seudun 
liikenne -kuntayhtymä 
(HSL) 
24.8.2020 

Alueen joukkoliikennettä on 
suunniteltu  
uudelleen osana 
Lahdenväylän 
linjastosuunnitelmaa. 
Suunnitelman mukainen  
liikenne käynnistyy syksyllä 
2021. Osana Lahdenväylän 
linjastosuunnitelmaa  
otetaan Koivukylän juna-
aseman länsipuolella 
sijaitseva bussiterminaali  
uudelleen käyttöön. 
Koivukylän aseman aluetta 
suunniteltaessa seudun 
esteettömyyteen tulee  
kiinnittää erityistä huomiota. 
Tärkeänä yksityiskohtana on 
juna-aseman  

Aseman ympäristön 
esteettömyys ja juna-aseman 
vaihtojen sujuvuus on 
huomioitu kaavarunkotyössä. 
Kaavarunkokartassa on 
esitetty kävelyn ja pyöräilyn 
yhteystarpeet sekä alueita, 
joilla jalankulun sujuvuutta 
parannetaan. Bussiterminaalin 
toiminta huomioidaan 
jatkosuunnittelussa. HSL 
otetaan mukaan alueen 
jatkosuunnitteluun. 
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vaihtojen sujuvuus alueen 
bussipysäkeiltä ja 
terminaalista. Helsingin 
seudun liikenne -
kuntayhtymä haluaa olla 
mukana alueen  
jatkosuunnittelussa. 

 
NRO 3 
Asukas 1 
27.8.2020 

1) Autopaikkojen 
rakentamisvelvoite 
Mielestäni kaupungin 
velvoittavuus autopaikkojen 
rakentamiselle on monessa 
mielessä järjetön.  
Ensinnäkin autopaikkoja on 
aivan riittävästi asukkaiden 
käyttöön, sillä meidänkin 
taloyhtiössä on  
tyhjillään olevia 
autopaikkoja. Keskusta-
alueella  
tarvitaan siis autoja 
vähemmän. Toivoisin, että 
autopaikkojen 
rakentamisvelvoitteesta 
luovuttaisiin ja taloyhtiöt 
voisivat luopua  
hankkimastaan lisämaasta. 
2) Keskusta-alue (kytötien ja 
radan välinen alue)  
Mielestäni keskusta-alueen 
tulisi olla tiivis, jotta se 
täyttäisi keskustan 
määritelmät muun muassa 
palvelutasoltaan. Kytötien ja 
radanvälinen keskusta-alue 
tulisi siis olla tiiviisti 
rakennettu, joka sopisi  
arkkitehtonisesti korkeisiin 
taloihin havukosken puolella. 
3) Alueen tiivistäminen 
Mielestäni keskusta-aluetta 
voisi tiivistää huomattavasti 
nykyisestä, jotta koivukylä 
voisi kasvaa ja muodostua 

1) Täydennysrakentaminen ja 
autopaikat 

Tämän kaavarunkotyön 
yhtenä tavoitteena on 
selkeyttää ja tehostaa tilan 
käyttöä, joten osalle 
pysäköintialueista on 
osoitettu 
täydennysrakentamista. 
Poistuvat pysäköintipaikat on 
esitetty korvattavaksi 
keskitetyillä 
pysäköintiratkaisuilla. Uusien 
pysäköintitalojen mahdolliset 
sijainnit on esitetty 
kaavarunkokartalla. Alueen 
pysäköinnin 
uudelleenjärjesteleminen 
tutkitaan tarkemmin 
asemakaavamuutosvaiheessa. 

2) Keskusta-alueen 
tiivistäminen 

Kaavarunkotyössä on esitetty 
reipasta 
täydennysrakentamista 
keskusta-alueelle. Suurin osa 
täydennysrakentamisesta 
kohdistuu nimenomaan 
aseman ympäristöön.  

3) Rakennuksien 
suojelupäätökset 
Kaavarunkotyössä esitetyn 
täydennysrakentamisen 
asemakaavamuutosten 
yhteydessä tulee 
rakennusperinnön 
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palvelurakenteeltaan 
monipuolisemmaksi. Yksi 
keino voisi olla se, että 
rakennettaisiin suurien 
autoparkkien tilalle 
autohalleja maan päälle tai  
maan alle. Näin vapautuisi 
enemmän tilaa 
lisärakentamiselle. Toinen 
mahdollinen keino voisi olla 
se, että Kytötien pohjoispuoli 
koivutorin vierestä  
muutettaisiin kävelykaduksi 
ja/tai rakentamiselle 
sallituksi alueeksi. Tämä 
muodostaisi tiiviimmän, 
selkeämmän ja laajemman 
keskusta-alueen. 
Kolmanneksi, mielestäni 
alueiden suojeleminen estää 
järkevän aluekehityksen ja 
toivotun alueen  
tiivistämisen. Täten 
vastustan mahdollisesti 
suunniteltua koivukylän 
ostoskeskuksen suojelemista 
sekä  
myös sen vieressä Kytötien 
itäpuolella olevien talojen 
suojelua. 

suojelumääräyksiä tarkistaa 
ja tarkentaa.  

 
NRO 4 
Rekola-Asolan 
omakotiyhdistys ry 
2.9.2020 

- talokortteleiden viihtyisien 
viherpihojen sekä 
lähiviheralueiden 
säilyttäminen ja viheralueina 
kehittäminen on tärkeää. 
- tiivistamistä tulisi tehdä 
lähinnä vain aseman 
läheisellä keskusta-alueella. 
Tällä alueella rakennusten 
käyttötarkoitukset, muodot 
ja sijoittelu sekä kulkuväylät 
ja puistoalueet olisi järkevä 
suunnitella kokonaisuutena. 

Tiivistämiseen, viheralueiden 
säilyttämiseen ja taiteeseen 
liittyvät mielipiteet ovat 
huomioitu kaavarunkotyössä. 
Liikenteeseen liittyvät 
mielipiteet koskevat 
kaavarungon ulkopuolella 
olevaa aluetta, joten niitä ei 
ole käsitelty 
kaavarunkotyössä.  
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- LPA 74101 rakenetta tulisi 
parantaa ja sen nykyinen 
varikkokäyttö poistaa 
- liikenteen sujuvuutta - 
Asolanväylällä tulisi parantaa 
muuttamalla nykyiset valo-
ohjatut risteykset 
kiertoliittymiksi. 
- Havukallion lähivirkistys- ja 
ulkoilualue tulee säilyttää. 
- kaavarunkoalueen 
viihtyisyyttä voidaan 
parantaa myös 
ympäristötaiteen keinoin. 
  

NRO 5 
Vantaan Energia Oy  
3.9.2020 

Alueen tehokkuuden 
kasvattaminen 
täydennysrakentamisella 
lisää  
mahdollisesti tarpeita 
sähkön jakeluverkon- ja 
muuntamotiheyden  
kasvattamiselle. 
Sähköverkon muutostarpeet 
tarkastellaan aikanaan  
asemakaavojen muutoksissa.  
Vantaan Energia 
Sähköverkot Oy haluaa, että 
asemakaavan  
muutosehdotuksessa 
huomioidaan 
maakaapeleiden sijainti. 

Asia huomioidaan 
asemakaavamuutosvaiheessa.  

NRO 6 
Fingrid Oy 
3.9.2020 

Asemakaavoitettavalla 
alueella ei ole Fingridin 
voimajohtoja, joten meillä ei 
ole kommentoitavaa 
asemakaavoituksen 
lähtökohdista. 

- 

NRO 7 
Asukas 2 
6.9.2020 

Kytötien itäpuolinen alue on 
jo ahdettu täyteen 
kerrostaloja. Sinne ei pidä 
uusia suunnitella. Täytyy 
jäädä myös puistoja ja 

Kaavarunkotyössä Kytötien 
itäpuolen ensisijaiseksi 
täydennysrakentamisen 
vaihtoehdoksi on esitetty 
korottaminen. Ostaria 
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leikkipaikkoja. Kerrostalojen 
korkeutta taas voisi hyvin 
lisätä, kun vanhojen 
rakennusten käyttöikä tulee 
loppuun ja tilalle 
rakennetaan uusia.  
 
Koivukylän keskustaan 
asuntorakentaminen sen 
sijaan sopii hyvin, kuten 
alunperin suunniteltiinkin, 
ennen kaikkea juna-aseman 
tarjoamien 
erinomaisten julkisten 
liikenneyhteyksien vuoksi. 
Samalla Koivutori täytyisi 
myös uudistaa, enkä näe 
täälläkään syytä rakennusten 
suojeluun. Jos ostari 
puretaan ja tilalle 
rakennetaan uusi siistimpi 
ympäristö, kirjasto sopisi 
tänne hyvin. Liiketilaa 
tarvitaan myös ja 
olisi toivottavaa, että 
alueella toimiville etnisille 
kaupoille 
löytyisi tilat myös 
tulevaisuudessa. Uusissa 
kauppa- ja ostoskeskuksissa 
tarjonta on valitettavan 
yhdenmukainen ja 
ketjupainotteinen. 
Pienyrittäjien on vaikea 
löytää näistä 
kohtuuhintaisia liiketiloja.  

uudistetaan, ja sen toimintaa 
kehitetään  
monipuolisemmaksi ja 
viihtyisämmäksi. Suurin osa 
täydennysrakentamisesta 
kohdistuu aseman 
ympäristöön. 

NRO 8 
Vantaan 
kaupunginmuseo 
7.9.2020 

Havukosken kerrostaloalue 
on kokonaisuudessaan 
maakunnallisesti arvokasta 
aluetta. Voimassa olevan 
yleiskaavan rajaus noudattaa 
maakuntakaavan rajausta. 
Alueelle on tehty vuonna 
2007 rakennuskohtainen 

Vantaan kaupunginmuseon 
mielipiteet ovat 
kokonaisuudessaan huomioitu 
kaavarunkotyössä, johon 
osallistuivat myös museon 
edustajat. 
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inventointi. 
Päivitysinventointi tehtiin 
osana Yleiskaava 2020 
työtä, ja sen perusteella 
museo ehdotti tulevaan 
yleiskaavan nykyistä 
pienempää aluerajausta, 
kuin mitä on osoitettu 
maakuntakaavassa. Museo 
on todennut yleiskaavatyön 
yhteydessä, että alueen 
arvot ovat yksittäisten 
rakennusten sijaan sidoksissa 
aluekokonaisuuteen, 
alkuperäiseen 
asemakaavaratkaisuun sekä 
korkeiden tornien 
rakennusten siluetin 
näkymiseeen 
kaukomaisemassa. 
Merkityksellisimmiksi 
kohteiksi alueelta on 
yleiskaavaluonnoksessa 
nostettu Rautkallion 
tornitalot ja niiden 
lähiympäristö. 
 
Museo pitää hyvänä, että 
kulttuuriympäristön 
vaalimisen näkökulma on 
nostettu mukaan 
kaavarunkotyön tavoiteeksi. 
Vaikutusten arviointia 
tullaan tekemään kaavatyön 
aikana 
suhteessa kaupunkikuvaan ja 
maisemaan sekä 
kulttuuriperintöön ja 
rakennettuun 
ympäristöön. 
Kaavarunkotyön aikana tulee 
miettiä käytännön läheisesti 
suojelun 
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toteutumisen keinoja 
alueella, jonka 
rakennuskantaan kohdistuu 
runsaasti korjaus- ja 
muutostyötarpeita. Alueelle 
tulevaisuudessa 
suunniteltavalle 
uudisrakentamiselle tulee 
luoda sellaiset raamit, joissa 
otetaan huomioon alueen 
alkuperäiset 
suunnitteluperiaatteet. 
Kaavatyön aikana 
pohdittavaksi nousee myös 
se, miten nykyiset 
asemakaavaan merkityt 
suojelumääräykset ajavat 
asiaansa alueen arvojen 
vaalimisessa. 
 
Arkeologinen 
kulttuuriperintö: 
 
Laajemman tarkastuksen 
alueella Koivukylänväylän ja 
Asolanväylän risteyksessä 
sijaitsee 
vanhemman kivikauden 
asuinpaikka Koivukylän 
risteys (mj. rek. tunnus 
1000032828), joka 
on kiinteä muinaisjäännös. 
Kiinteät muinaisjäännökset 
on rauhoitettu 
muinaismuistolailla 
(295/63), jonka mukaan 
kaavoituksessa täytyy 
huomioida suunnitelman 
vaikutukset 
kiinteään 
muinaisjäännökseen. 
 
Paikalla sijaitseva 
asuinpaikka edustaa alueen 
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vanhinta asutusta. Alueen 
suunnittelussa 
sen varhaisinta historiaa 
voisi käytää yhtenä 
vetovoimatekijänä, tuomalla 
sitä esiin 
esimerkiksi kyltein tai 
infotauluin. 

NRO 9 
Helsingin seudun 
ympäristöpalvelut -
kuntayhtymä (HSY) 
15.9.2020 

Mikäli maankäytön 
muutokset aiheuttavat 
oleellista muutostarvetta 
olemassa oleville  
vesihuoltojärjestelmille, 
tulee ratkaisut suunnitella ja 
päättää tiiviissä 
vuorovaikutuksessa  
HSY:n kanssa. 
Jatkosuunnittelun 
yhteydessä tulee selvittää 
uuden vesihuollon tarve  
kustannuksineen sekä 
huomioida riittävät 
tilavaraukset vesihuollon 
putkille ja laitteille. 

Asia huomioidaan 
asemakaavamuutosvaiheessa. 

NRO 10 
Asukas 3 
11.1.2024 

Havukoskelle on jälleen 
suunnitteilla rakennuskaavan 
uudistusta.  
Olen iloinen, että meidät on 
huomioitu, mutta toivon 
myös, että nyt myös 
tapahtuu jotain.  
Vuonna 2017 meiltä 
vedettiin matto alta, mitään 
ei tapahtunut.  
Minäkin tyhmyyttäni 
äänestin mieleistäni 
vaihtoehtoa.  
Toivottavasti uudessa 
rakentamisessa otetaan 
huomioon, että vaikka kadut 
olisivat  
marmoria, niin ellei 
juottoloita saada pois, 
mikään ei muutu. Niitä on 

Kaavarunkotyön keskeisiä 
tavoitteita ovat olleet alueen 
turvallisuuden lisääminen ja 
palvelutarjonnan lisääminen ja 
monipuolistaminen. 
Kaavarunkotyössä osoitetaan 
mahdollisuuksia uusille 
julkisille ja yksityisille 
palveluille. Katutilan 
aktivoimiseen pyritään 
osoittamalla kivijalkatilaa. 
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vieri vieressä. Jos saa tehdä 
ehdotuksen/toiveen, niin 
tarjotkaa vaikka Tokmannille 
kauppatilaa ja poliiseille 
päivystyspistettä. Täällä 
kaivataan molempia.  

 


